
lastenverlichting is niet beschikbaar
voor andere dingen. Zo moeten er
heel veel afwegingen worden
gemaakt. Omdat een en ander
verstrekkende gevolgen heeft, is het
naar de mening van het kabinet
beter om het te bekijken in samen-
hang met andere aspecten van het
sociaal-economische beleid en het
inkomensbeleid. Dat zal gebeuren bij
de kabinetsformatie.

Voorzitter: Van Nieuwenhoven

Mevrouw Arib (PvdA): Ik begrijp de
overweging. De voorwaarde om te
komen tot integratie van de AWBZ is
dat er gelijke spelregels zijn voor alle
verzekeraars. Mijn fractie is evenwel
bang dat, wanneer eerst het tweede
compartiment en de particuliere
verzekering met elkaar integreren en
daarna pas de AWBZ, er een nieuwe
discussie ontstaat omdat allerlei
stellingen opnieuw worden
ingenomen.

Staatssecretaris Vliegenthart: De
particuliere verzekeraar kan op dit
moment geen collectieve regeling als
de AWBZ uitvoeren, gelet op de
verschillen in financieringsstromen
en alles wat daarmee samenhangt.
Wij willen eerst een algemene
verzekering op publiekrechtelijke
grondslag, zodat de uitvoering van
de volksverzekering daar op een
gegeven moment kan worden
ondergebracht. Daarom heb ik
bezwaar tegen de voorstellen van de
fracties van het CDA en de VVD om
de AWBZ en een nieuw soort
particuliere algemene verzekering
naast elkaar te laten bestaan. Dat
leidt tot grote uitvoeringsproblemen.

De heer Bakker (D66): Ook in de
AWBZ wordt overgegaan van
aanbodsturing naar vraagsturing. Is
erover nagedacht wat dit betekent
voor alle indicatiecommissies die
momenteel bestaan voor de
verschillende vormen van zorg?

Staatssecretaris Vliegenthart: Wij
werken aan de totstandkoming van
één indicatieorgaan. De procedures
verlopen stapsgewijs, omdat niet
alles van de ene dag op de andere
kan veranderen. Het perspectief is
dat er voor de langdurige zorg één
vorm van indicatiestelling is,
integraal en op basis van functie.
Met de functionele omschrijving van
de aanspraken in de AWBZ komt het
onderscheid tussen de huidige

categoriale functies, zoals de
ouderenzorg en de gehandicapten-
zorg, te vervallen.

Mevrouw Van Blerck-Woerdman
(VVD): Het zal geen verbazing
wekken dat de fractie van de VVD
nog steeds op het standpunt staat
dat de AWBZ apart moet blijven.
Wordt het argument van de
staatssecretaris dat er allerlei
schotten en drempels bestaan niet
als excuus gebruikt om andere
problemen te verhullen?

Staatssecretaris Vliegenthart: Die
schotten leiden tot aparte regels en
aparte verantwoordingsprocedures
en tot publieke en private geldstro-
men. Het toezicht op die geldstro-
men moet op een bepaalde manier
geregeld worden en het publieke
toezicht is anders georganiseerd dan
het private toezicht. Veel woordvoer-
ders verkondigden vandaag dat de
hoeveelheid regels in de zorg moet
verminderen. Wel, dat kan bij uitstek
op dit terrein.

De heer Rouvoet (ChristenUnie):
Hoe kijkt de staatssecretaris aan
tegen de vanzelfsprekendheid
waarmee wordt aangenomen dat
verzekeraars primair de belangen
van patiënten en cliënten zullen
behartigen? De Nederlandse
patiënten/consumentenplatforms zien
daar bezwaren. Dat geldt met name
voor de care, als die op de lange
termijn in het pakket komt. Hoe kijkt
de staatssecretaris in dat verband
aan tegen de rol van verzekeraars?

Staatssecretaris Vliegenthart: Een
voorwaarde voor het goed functione-
ren van verzekeraars is dat er een
goed risicovereveningssysteem komt
ten aanzien van de financiering van
de verzekering, opdat men niet
selecteert op basis van risico’s. Dit
systeem moet een prikkel vormen
voor een doelmatige uitvoering van
de wet, zodat men eventuele
voordelen kan investeren in de
kwaliteit van de zorg of deze tot
uitdrukking kan laten komen in een
iets lagere premie. Potentiële prikkels
die leiden tot afwenteling van risico’s
of tot risicoselectie, moeten worden
voorkomen. De verzekeraar heeft er
in dat geval belang bij om een zo
groot mogelijke markt te krijgen en
dus de belangen van de verzekerden
te dienen.

De beraadslaging wordt geschorst.

De vergadering wordt van 13.14 uur
tot 14.00 uur geschorst.
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De voorzitter: De ingekomen
stukken staan op een lijst die op de
tafel van de griffier ter inzage ligt. Op
die lijst heb ik voorstellen gedaan
over de wijze van behandeling. Als
aan het einde van de vergadering
daartegen geen bezwaren zijn
ingekomen, neem ik aan dat de
Kamer zich met de voorstellen heeft
verenigd.

Regeling van werkzaamheden

De voorzitter: Ik stel voor, toestem-
ming te verlenen tot het houden van
een wetgevings- c.q. notaoverleg
met stenografisch verslag op:

maandag 18 maart 2002:
- van 10.15 uur tot 16.00 uur van de
vaste commissie voor Justitie over
het wetsvoorstel Wijziging van het
Wetboek van Strafrecht, het Wetboek
van Strafvordering en de Gemeente-
wet (partiële wijziging zedelijkheids-
wetgeving) (27745);

maandag 25 maart 2002:
- van 10.15 uur tot 15.00 uur van de
vaste commissie voor Justitie over
het wetsvoorstel Wijziging van de
regels betreffende de verwerking van
justitiële gegevens en het stellen van
regels met betrekking tot de
verwerking van persoonsgegevens in
persoonsdossiers (Wet justitiële
gegevens) (24797);

maandag 8 april 2002:
- van 10.00 uur tot 17.00 uur van de
vaste commissie voor Verkeer en
Waterstaat over het wetsvoorstel
Project mainport Rotterdam (24691).

Daartoe wordt besloten.

Aan de orde is de voortzetting van
de behandeling van:

- de nota Vraag aan bod
(Hoofdlijnen van vernieuwing
van het zorgstelsel) (27855).

De beraadslaging wordt hervat.
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De heer Vendrik (GroenLinks):
Voorzitter. Dit moet kort, begrijp ik,
zoals alles in dit debat erg kort moet.

Vliegenthart

Tweede Kamer Vernieuwing zorgstelsel
13 maart 2002
TK 55 55-3754


